

Chief Risk Officer Thomas Siegl to leave ECC

Clemens Völkert designated successor as Chief Risk Officer of ECC

The longstanding Chief Risk Officer of European Commodity Clearing AG (ECC), Dr Thomas Siegl, will leave the company at the end of April 2021 after his appointment expires. Siegl did not seek an extension of his contract for personal reasons.

Austrian-born Thomas Siegl was appointed to the ECC Management Board on 1 May 2010 and has been responsible for risk controlling and risk management at the clearing house since that time.

Peter Reitz, Chief Executive Officer of ECC, says: "During his time on the Management Board, Thomas Siegl has made a considerable contribution in establishing and further developing the risk management processes of ECC. His contribution has been even more significant in the face of constantly increasing regulatory requirements and a rapidly growing portfolio of products which ECC clears for the exchanges of EEX Group and other partner exchanges."

Heike Eckert, Chairwoman of the Supervisory Board of ECC AG, comments: "On behalf of the entire team, we would like to thank Thomas Siegl for the many years of very successful cooperation. Clearing through the central counterparty ECC is an essential part of EEX Group's offering and Thomas Siegl has contributed to putting ECC in the position it is in today; a stable and efficient clearing house which is very well positioned, both regulatory and technically, to meet the challenges of the future."

The Supervisory Board of ECC AG agreed to Thomas Siegl's request and appoints Dr Clemens Völkert as his successor. Clemens Völkert has been employed at ECC in the Chief Risk Officer's department since January 2021. Previously, he held senior risk management positions at Eurex Clearing AG and

Deutsche Börse AG. His appointment is still subject to the approval of the Financial Market Authority and various bodies. Until then, ECC CEO Peter Reitz will assume the duties of Chief Risk Officer.

The other members of the ECC Management Board are Chief Operating Officer Dr Götz Dittrich and Chief Information Officer Jens Rick, who were both recently confirmed in their positions for another five years.

European Commodity Clearing (ECC) is the leading clearing house for energy and commodity products in Europe. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX, EEX Asia, EPEX SPOT, Powernext and Power Exchange Central Europe (PXE) as well as the partner exchanges HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpX.

Contact:

ECC Public Relations

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | T +33 1 73 03 76 52 (Paris)

presse@ecc.com

Chief Risk Officer Thomas Siegl verlässt die ECC

Clemens Völkert designierter Nachfolger als Risikovorstand der ECC

Der langjährige Risikovorstand der European Commodity Clearing AG (ECC), Dr. Thomas Siegl, verlässt das Unternehmen Ende April 2021 nach Ablauf seiner Bestellung. Siegl strebte aus persönlichen Gründen keine Verlängerung des Vertrages an.

Der gebürtige Österreicher Thomas Siegl wurde zum 1. Mai 2010 in den ECC-Vorstand berufen und verantwortete seitdem das Risikocontrolling und die Risikosteuerung des Clearinghauses.

Peter Reitz, Chief Executive Officer der ECC, sagt dazu: „Während seiner Zeit im Vorstand hat Thomas Siegl maßgeblich dazu beigetragen, die Risikomanagement-Prozesse der ECC aufzubauen und weiterzuentwickeln, vor dem Hintergrund stetig zunehmender regulatorischer Anforderungen und einem schnell wachsenden Portfolio an Produkten, welche die ECC für die Börsen der EEX Group und weitere Partnerbörsen abwickelt.“

Heike Eckert, Vorsitzende des Aufsichtsrats der ECC AG, kommentiert: „Wir danken Thomas Siegl im Namen des gesamten Teams für die langjährige und sehr erfolgreiche Zusammenarbeit. Clearing durch den zentralen Kontrahenten ECC ist essentieller Bestandteil des Angebots der EEX Group und Thomas Siegl hat dazu beigetragen, die ECC in die Position zu bringen, in der sie heute ist; ein stabiles und effizientes Clearinghaus, das regulatorisch und technisch sehr gut für die Herausforderungen der Zukunft aufgestellt ist.“

Der Aufsichtsrat der ECC AG stimmte dem Wunsch von Thomas Siegl zu und bestellt Dr. Clemens Völkert als seinen Nachfolger. Clemens Völkert ist seit Januar 2021 bei der ECC im Ressort des Chief

Risk Officers beschäftigt. Zuvor war er in leitenden Positionen im Risikomanagement bei der Eurex Clearing AG sowie der Deutschen Börse AG tätig. Seine Berufung ist noch vorbehaltlich der Zustimmung der Finanzmarktaufsicht und verschiedener Gremien. Bis dahin wird ECC-CEO Peter Reitz die Aufgaben des Chief Risk Officers übernehmen.

Die weiteren Mitglieder im ECC-Vorstand sind Chief Operating Officer Dr. Götz Dittrich und Chief Information Officer Jens Rick, die beide kürzlich für weitere fünf Jahre in ihren Positionen bestätigt wurden.

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist ein zentrales Clearinghaus, welches auf Energie- und Commodity-Produkte spezialisiert ist. Die ECC übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften, womit sie ihren Kunden Sicherheit und Cross-Margining-Vorteile bietet. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für die EEX, die EEX Asia und die EPEX SPOT sowie für die weiteren Partnerbörsen HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpX. Mehr Informationen: www.ecc.de

Kontakt:

ECC Public Relations

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | T +33 1 73 03 76 52 (Paris)

presse@ecc.com